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Proces-verbal 
încheiat în ședința Comisiei de ecologie, protecţia mediului şi igienizare 

din data de 20 mai 2024, ora 11 
 

Ședința s-a desfășurat prin mijloace electronice, prin intermediul 
platformei online de videoconferință WebEx. 

 
Convocarea ședinței comisiei a fost făcută la solicitarea din data de 

17.05.2024 a doamnei preşedinte Ciceală Ana Maria. 

 

1. CICEALĂ ANA-MARIA – PREȘEDINTE – prezent 

2. VIȘAN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent 

3. PURCAREA SORIN – prezent 

4. GRAM ANAMARIA ALINA – prezent 

5. MUREȘAN MANUELA – prezent 

6. FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – prezent 

7. MAXIM MARIUS – CĂTĂLIN – absent 

8. STOICA IOANA – absent 

9. COMĂNICI ANCUȚA - SORINA – absent 

 

Ordinea de zi a comisiei: 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea realizării proiectului 

„Elaborarea hărților de risc natural pentru cutremure la nivelul municipiului 

București„ 

6.    Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului Anual al 

finanțărilor nerambursabile de la bugetul local al Municipiului București, 

pentru activități nonprofit de interes local, aferent anului 2024, conform 

prevederilor Legii nr. 350/2005, privind regimul finanțărilor nerambursabile 

din fonduri publice alocate pentru activități nonprofit de interes general, cu 

modificările şi completările ulterioare. 
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 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

 Bună ziua. Bine aţi venit. Să începem. 

Haideţi să votăm întâi ordinea de zi, dacă nu sunt intervenții și 

propuneri pe ordinea de zi și apoi putem începe să discutăm proiectele. 

Împreună cu doamna Mureșan, astăzi vom vota verbal noi.  

Votez „pentru”. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Eu sunt „pentru”. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

6 voturi pentru, 0 abţineri, 0 voturi împotrivă. Ordinea de zi a 

fost aprobată. 

 

Trecem la punctul 1, Proiect de hotărâre privind aprobarea 

realizării proiectului „Elaborarea hărților de risc natural pentru 

cutremure la nivelul municipiului București„ 

Este alături de noi, domnule director Cătălin Zoican. Vă rog, 

domnule director, dacă nu puteți prezenta acest proiect. E ceva foarte 

serios și foarte important de altfel.  

 

Domnul director general Zoican Cătălin Ion – Direcţia Generală 

Situaţii de Urgenţă, Statistici şi Strategii 

Sigur. Bună ziua. 

Vă mulțumesc foarte mult. Da, este foarte serios și foarte bine venit 

acest proiect şi este pentru prima dată când se întâmplă la nivelul 

Municipiului București un asemenea proiect și o asemenea hartă de 

microzonare pentru pentru riscul seismic. Obligativitatea OAT București 

rezidă din normele apărute în urma unei hotărâri de guvern, numărul 6 din 

04.01.2024. Avem nevoie de votul dumneavoastră pentru că din suma pe 

care noi am menționat-o în cadrul proiectului obţinut în urma unui studiu 

de piață făcut cu Institutul de fizică a Pământului, Ministerul Dezvoltării 

finanțează 50% din proiect. Avem banii prinși în bugetul direcției. Este 
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nevoie de votul dumneavoastră pentru a putea încărca și hotărârea de 

Consiliu General pe site-ul ministerului și a demara efectiv proiectul. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumim.  

Întrebare: când ar fi aceste hărţi în varianta cea din PICA?  

 

Domnul director general Zoican Cătălin Ion – Direcţia Generală 

Situaţii de Urgenţă, Statistici şi Strategii 

Termenul de execuție înaintat de Institutul de fizică a Pământului 

este de 24 de luni. De la contractare. Suntem destul de avansați și cu 

contractarea. Am schimbat toată documentația până acum. După ce vom 

încărca, dacă votul va fi pozitiv, bineînțeles și hotărârea de Consiliu 

General va trece, după ce vom încărca și hotărârea, practic semnăm 

contractul și se apucă de lucru. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dacă nu sunt intervenții ale colegilor sau alte întrebări pe subiect, eu 

vă propun să votăm aviz pentru acest proiect 

Eu votez „pentru”. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

„Pentru” şi eu. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

6 voturi pentru, 0 abţineri, 0 voturi împotrivă. Aviz favorabil. 

 

Domnul director general Zoican Cătălin Ion – Direcţia Generală 

Situaţii de Urgenţă, Statistici şi Strategii 

Vă mulțumesc foarte mult.  
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 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Şi noi vă mulţumim. O zi bună. La revedere.  

 

Trecem mai departe al doilea punct de pe ordinea de zi, punctul 6 al 

ordinii de zi a CGMB, Proiect de hotărâre privind aprobarea 

Programului Anual al finanțărilor nerambursabile de la bugetul local 

al Municipiului București, pentru activități nonprofit de interes local, 

aferent anului 2024, conform prevederilor Legii nr. 350/2005, privind 

regimul finanțărilor nerambursabile din fonduri publice alocate 

pentru activități nonprofit de interes general, cu modificările şi 

completările ulterioare. 

Cred că toți membrii comisiei noastre sunt bine informați, atât 

proiectul, comisia noastră a muncit foarte mult pe regulament de finanțări. 

Am muncit să obținem finanțările acesta și să demareze programul, este 

un program nou care s-a demarat în această administraţie și a evoluat de 

la an la an, adică au fost din ce în ce mai mulți aplicanți. Doamna Mureşan 

este parte în Comisia de evaluare a proiectelor, deci poate ne spuneți mai 

multe lucruri, dacă doriți, despre asta și sunt foarte mulțumită și eu că în 

sfârșit vine proiectul astăzi. Și că putem să-l demarăm. Ce proiecte s-au 

făcut anul trecut? Cum a decurs programul în anii trecuţi şi cum vedeți 

calendarul pe anul acesta, fiindcă cred că odată aprobat planul de 3 

milioane de lei buget pentru aceste finanțări de anul acesta, e important 

de știut la ce să se aștepte când este publicat, când pot să depună 

proiectele, când va fi termenul de implementare?  

 

Doamna Irimia Mihaela – Direcţia Relaţia cu ONG, sindicate şi 

patronate 

Da, bună ziua. După cum știți, anul acesta a fost o modificare la 

suma de buget, deci de la 2 milioane 4 sute s-au cerut 3 milioane, având 

în vedere numărul tot mai mare al acestor ONG-uri care au participat în 

cadrul programului de finanțări. Acum 2 ani am avut un număr de 8 

proiecte, anul trecut s-a mărit la 11 proiecte. Am solicitat și modificarea 

acestui regulament, este deja, a trecut de dezbaterea publică, urmează să 

intre în procesul de analiză în comisii, suma solicitată pentru această 

finanțare nerambursabilă a acelor ONG-uri, am dorit noi anul acesta să fie 
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mai mare, să se ducă la 200.000 RON important pentru dânșii, ca să poată 

să-și facă mai mari proiectele pe care le-au propus. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Cred că a venit în urma consultării direcției dumneavoastră cu ONG-

urile, mărirea sumei. 

 

Doamna Irimia Mihaela – Direcţia Relaţia cu ONG, sindicate şi 

patronate 

Da. Am avut 2 întâlniri, anul trecut și anul acesta cu ONG-urile și 

dânșii au venit cu această rugăminte. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

150.000 pentru ONG-uri şi 50.000 pentru persoane fizice. Ca să ştie 

şi cei care ne urmăresc. Poate se gândesc să aplice.  

 

Doamna Irimia Mihaela – Direcţia Relaţia cu ONG, sindicate şi 

patronate 

Da. Şi avem 2 mari domenii de activitate, protecția animalelor și 

protecţia mediului. Suntem în legătură foarte directă cu aceste ONG-uri. 

De fapt cu toate ONG-urile pentru că dânşii ne adresează tot felul de 

probleme și noi le recomandăm ce pune primăria, ce pune municipalitatea 

în lucru pe anul respectiv, ca să poată să acceseze. Cei care au avut alte 

probleme, cum e cultura și așa, i-am redirecționat către alte direcţii. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Eu cred că este un program super important și pentru felul în care 

se colaborează cu ONG-urile care performează pentru București și aceste 

2 domenii pe mediu și animale și legătura aceasta pe care ați creat-o și în 

cadrul comisiei și în cadrul direcției, de bună colaborare se va păstra și va 

lua amploare acest program, sperăm să acordăm din ce în ce mai mulți 

bani de la an la an în acest program. 

Doamna Mureşan? 
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Doamna consilier Mureşan Manuela 

Da, eu aș vrea să încurajez şi ONG-urile și persoanele fizice care au 

asemenea proiecte să depună proiectele, îi asigur de corectitudine în 

primul rând. Comisia este foarte transparentă și nu mai punem la îndoială 

corectitudinea, nu vă spun că a fost și proiecte refuzate, dar au fost și 

proiecte care ne-au impresionat cât de bine au fost pregătite și pe mediu 

și pe protecția animalelor, în anul I, în primul an, într-adevăr, ONG-urile n-

au prea avut curaj să depună proiecte, probabil pentru că era ceva nou și 

erau cumva sceptici sau reticenți. În anul al 2-lea au venit mai mulți. Anul 

acesta spera să fie și mai mulți, rezultatele s-au văzut inclusiv în bilanţul 

final al proiectelor, o să dau numai un exemplu, pentru că eu sunt 

preocupată în mod special de protecția animalelor și un proiect a dus și la 

adopția unor căței de la ASPA. Știu informarea cetățenilor privind 

obligativitatea de a steriliza și microcipa animalele pe care le au. Așa că 

încurajez, eu sunt în comisie, voi fi corectă și voi fi alături de toți cei care 

vor să facă ceva pentru mediu și pentru animale în București. Vă 

aşteptăm. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Avem super proiect. În sfârșit avem finanțări nerambursabile, 

domeniile pe care Comisia noastră le-a sprijinit. Comisia de ecologie. Să 

putem să acordăm către ONG-uri acești bani anual. Sunt pe mediu și 

protecția animalelor. Sunt două domenii foarte importante, pe care deja 

ONG-urile bucureștene lucrează de mulți ani și acoperă o parte din 

serviciile acestea, mai ales cei de pe protecția animalelor, aş zice, dar și 

cei care lucrează pe mediu și e foarte important să aflați de existența 

acestui program, să vă gândiți să aplicați. Transparența și obiectivitatea 

Comisiei, cred că puteți să întrebați dacă nu ne credeți pe noi, pe colegii 

din mediul ONG cum s-a întâmplat, ca să vă asiguraţi şi de aceasta. Şi cu 

cât sunt mai multe proiecte, cu atât putem să creștem bugetul de la an la 

an pe această zonă și pe această linie bugetară. 

Dacă sunt întrebări din cadrul membrilor comisiei, vă rog. Nu sunt. 

Oricum o văd pe doamna consilier Gram și chiar voiam să-i 

mulțumesc pentru toată disponibilitatea de a lucra pe amendamentele 

acelea, am avut nşpe mii de dezbateri … 



7 
 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Cu drag pentru mediu şi pentru ONG-uri. Mă bucur că au fost 

adoptate în a patra ședință de plen.  

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc şi doamnei director Irimia pentru explicații și că se ocupă 

să ducă acest program, să îl facă în fiecare an și vă rog să votăm, să dăm 

avizul acestui proiect … și pentru anul 2024.  

Eu sunt „pentru”. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Votez și eu „pentru”. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

5 voturi pentru, 1 abținere și 0 voturi împotrivă. Aviz favorabil și 

pentru acest proiect.  

 

Vă mulțumesc și încă o dată mulțumesc colegilor și domnilor 

directori, la fel şi pentru cei care ne-au urmărit online. Vă încurajez să 

veniti și să urmăriți ședința de Consiliu General care începe la ora 13:00. 

Vă doresc o zi bună! 

 

Ședința comisiei s-a încheiat la ora 11,30. 
 

Notă: Consemnarea voturilor s-a realizat în conformitate cu 
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplicația integrată Slido 
precum şi pe baza votului exprimat verbal de către consilierii generali care 
nu au putut vota în modalitatea menționată mai sus. 
 
 
      PREȘEDINTE                                                     SECRETAR 
CICEALĂ ANA MARIA        VIŞAN HORIA ALEXANDRU 


